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Protokół Nr II/ 2010 

z  II sesji Rady Gminy Nowa Słupia 
   odbytej w dniu 5 marca 2010 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Nowej Słupi 
w godz. 10.00- 13.50 

 

W sesji uczestniczyło 15 radnych na 15 ogółem. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Radny pan Jerzy Domański opuścił obrady o godz. 11.30. 
Radny pan Sylwester Kozłowski nieobecny na obradach w godz. 10.30 – 11.20. 
W obradach brali udział równieŜ sołtysi gminy Nowa Słupia.  
Lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Nadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Pan Wiesław Jerzy Gałka – Wójt Gminy Nowa Słupia, 
2. Pani Izabela Dziewięcka – Sekretarz Gminy Nowa Słupia, 
3. Pani Marzanna Jop – Skarbnik Gminy Nowa Słupia, 
4. Podinspektor Ryszard Błasik – Komendant Komisariatu Policji w Łagowie, 
5. Aspirant Sławomir Gierek – Kierownik Posterunku Policji w Nowej Słupi, 
6. Pan Andrzej Romański – Kierownik Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej w 

Rudkach, 
7. Pani Maria Kargol – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Słupi, 
8. Pan Bogusław Miśkiewicz – inspektor ds. geodezji i gospodarki nieruchomościami, 
9. Pan Janusz Wieczorek – Kierownik referatu gospodarczego, 
10. Pani Justyna Górecka – referent U.G. ds. ochrony środowiska, 
11. Pani Sylwia Mazur-Nagrabia  – przedstawicielka firmy EKOM z Siedlec, gm. Chęciny 
12. Pan Mariusz Łysek – przedstawiciel firmy EKOM z Siedlec, gm. Chęciny 
13. Pan Andrzej Nowak – redaktor gazety „Echo Dnia”.  
O godz. 11.30 na obrady przybyło 6 mieszkańców gminy – przedstawiciele OSP. 
 
 

Ad. pkt. 1 Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy – pani Ewa Guz otworzyła obrady, przywitała radnych oraz 
wszystkich uczestników sesji. 
Na  podstawie  § 37  Statutu  Gminy  Nowa  Słupia  i  listy  obecności  radnych  stwierdziła  
quorum i oznajmiła, Ŝe obrady są prawomocne. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz odczytała następujący porządek 
obrad:  

1.   Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami. 
5. Sprawozdanie ze stanu bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie w roku 2009               

z udziałem przedstawiciela Komisariatu Policji w Łagowie. 
6. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Słupi                     

w 2009r. 
7. Podjęcie uchwał:  

-  w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2010 rok, 
- w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej, 
-  w sprawie zaciągnięcia kredytu, 
- w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy środków 
stanowiących fundusz sołecki, 
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- w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania naleŜności cywilnoprawnych do 
których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, przypadających 
Gminie Nowa Słupia lub jej jednostkom podległym, udzielania ulg w ich spłacaniu 
oraz wskazania organów i osób do tego uprawnionych, 
- w sprawie przedłuŜenia obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 
zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązujących dla Gminy Nowa Słupia oraz 
określenia górnej wysokości opłaty za odbiór ścieków dowoŜonych wozami 
asenizacyjnymi i ustalenia wysokości dopłat z budŜetu Gminy dla Zakładu 
Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej w Rudkach, 
- w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości stanowiących 
własność Gminy Nowa Słupia, 
- w sprawie ustalenia górnych stawek za usługi w zakresie usuwania i 
unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych, 
- zmieniająca uchwałę Nr V/40/08 z dnia 7 października 2008r. w sprawie uchwalenia 
„Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Nowa Słupia”, 

8.  Interpelacje i zapytania radnych. 
      9.  Wolne wnioski i informacje. 

10. Zamknięcie obrad. 
 

Uwag czy teŜ wniosków do powyŜszego porządku obrad nie zgłoszono. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała ww. porządek obrad pod głosowanie: 
Głosowanie: 
za – 15  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0   
W wyniku przeprowadzonego głosowania ww. porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 
 

Ad. pkt. 2 Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz poinformowała Radę, iŜ nie wpłynęła Ŝadna 
poprawka, co do treści protokołu z obrad poprzedniej sesji. Następnie zadała pytanie, czy są 
uwagi, co do jego treści.  
Radny pan Adam Gałka podniósł, Ŝe w zapisie jego wypowiedzi w pkt. 6 obrad sesji powinno 
być zapisane Ŝe wykonane zostało 26 km dróg nie tylko powiatowych, ale i gminnych. 
Protokolant pani Urszula Kozłowska wyjaśniła, Ŝe radny na sesji w tym miejscu obrad nie 
wypowiedział się, iŜ chodzi o 26 km dróg gminnych i powiatowych, a tylko uŜył wypowiedzi 
o odnośnie dróg powiatowych. 
 

Innych uwag nie zgłoszono, wobec czego Przewodnicząca Rady Gminy poprosiła                      
o formalne przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy Nowa Słupia odbytej w dniu                      
29 stycznia 2010 roku. 
Głosowanie: 
za – 13 
przeciw – 2 
wstrzymało się – 0   
W wyniku głosowania protokół Nr I/2010 z I sesji Rady Gminy Nowa Słupia odbytej w dniu 
29.01.2010r. został przyjęty.   

Ad. pkt. 3 Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
 

Wójt Gminy pan Wiesław Jerzy Gałka poinformował, Ŝe w okresie od ostatniej sesji odbytej 
w dniu 29.01.2010r. głównie koncentrował się na organizacji „Tygodnia Jagiellońskiego”          
i „Jarmarku Świętokrzyskiego” mających się odbyć w dniach 16-23 maja br. Wielokrotnie 
odbyły się spotkania w gronie organizatorów, tj. Urzędu Marszałkowskiego, Starostwa 
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Powiatowego, Urzędu Miasta Kielce, Urzędu Gminy w Nowej Słupi, Urzędu Gminy w 
Bielinach oraz Politechniki Świętokrzyskiej. Głównym punktem całego „Tygodnia 
Jagiellońskiego” będzie rekonstrukcja pielgrzymki króla Władysława Jagiełły i jego dworu          
i rycerzy z Nowej Słupi na Święty KrzyŜ. 
Poza tym: 
- został opracowany i złoŜony wniosek o dofinansowanie z Regionalnego Programu 
Operacyjnego organizacji „Dymarek Świętokrzyskich” przez kolejne 3 lata oraz promocji 
gminy w kraju i poza jego granicami. Wartość całego wniosku wynosi 3.260.000 zł. 
- z okazji obchodów 147 rocznicy Powstania Styczniowego odbyły się następujące 
uroczystości:  
* rajd szlakiem powstańców styczniowych, który zakończył się konkursami wiedzy o 
powstaniu styczniowym, a zwłaszcza o bitwie „pod Skałką”, 
* konkurs recytatorski w Szkole Podstawowej w Rudkach pod nazwą „Moja Ojczyzna” z 
udziałem pana Dariusza Kowalskiego – aktora teatralnego i filmowego oraz pana Władysława 
Obary ze Starachowic – regionalisty i byłego Ŝołnierza, 
* uroczysta msza święta w kościele parafialnym w Nowej Słupi zakończona złoŜeniem 
wieńców pod pomnikiem na placu przykościelnym, 
- brał udział w odprawie wszystkich policjantów z terenu trzech gmin wchodzących w skład 
Komisariatu Policji w Łagowie: Raków, Łagów i Nowa Słupia. Odprawa związana była ze 
zmianą komendanta tego komisariatu. Został nim pan Ryszard Błasik, uczestniczący na tej 
sesji, 
- dwukrotnie spotkał się z władzami gminy Łagów w sprawie modernizacji ujęcia wody w 
Woli Zamkowej oraz problemu zaopatrzenia w wodę istniejących wodociągów, 
- odbyło się kolejne głośne czytanie nocą, zorganizowane w tej sali konferencyjnej pod nazwą 
„Literacka Biesiada Zapustowa”, 
- uczestniczył w zabawie choinkowej zorganizowanej w Publicznym Przedszkolu w Rudkach 
i w Szkole Podstawowej w Mirocicach, 
- dzisiaj ogłoszone zostanie rozstrzygnięcie przetargu na budowę oczyszczalni ścieków w 
Rudkach. Do tego przetargu wystartowały trzy firmy: z Gdańska, Dębicy i Starachowic. 
NajdroŜsza oferta była ze Starachowic a najtańsza firmy z Gdańska. 
- na ukończeniu są weryfikacje przetargowe w sprawie wyłonienia wykonawcy na budowę            
II etapu wodociągu w Jeleniowie, na budowę wodociągu w Nowej Słupi, ul. Łazy oraz na 
modernizację oświetlenia ulicznego w całej gminie, 
- rozstrzygnięty został konkurs na dofinansowanie klubów sportowych (w tym uczniowskich 
klubów sportowych), gminnego klubu sportowego piłki noŜnej oraz filii bokserskiej, 
- w Szkole Podstawowej w Jeziorku odbył się V Gminny Turniej Piłki Siatkowej, w którym 
udział wzięło 12 druŜyn, 
- wspólnie z Przewodniczącą Rady Gminy na zaproszenie prezydenta pana Lecha 
Kaczyńskiego przebywał w Pałacu Prezydenckim, gdzie odbyło się spotkanie przygotowujące 
do 700-tnej rocznicy urodzin króla Kazimierza Wielkiego, który miał swój własny wkład min. 
w powstanie Nowej Słupi i Świętego KrzyŜa. 
Ponadto poinformował, Ŝe została podpisana umowa z wykonawcą na modernizację drogi 
wojewódzkiej z Nowej Huty do Rynku w Nowej Słupi oraz Ŝe 22 marca br. odwiedzi naszą 
gminę słynny reŜyser obrazu Katolickiego Uniwersytetu Lubelskiego p. Leszek Mądzik. 
 

Ad. pkt. 4 Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami 
 

Sprawozdania dokonała Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz. Poinformowała, Ŝe               
w tym okresie reprezentowała Radę na następujących uroczystościach i spotkaniach: 
- na spotkaniu ostatkowym zorganizowanym przez Zarząd Gminnego Koła Związku 
Kombatantów Rzeczpospolitej Polskiej w Nowej Słupi,  
- na XVIII nocnym czytaniu poświęconemu zwyczajom karnawału, 
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- na święcie patrona Publicznego Gimnazjum nr 1 w Nowej Słupi bł.ks. Bronisława 
Markiewicza, 
- na rozdaniu nagród „Świętokrzyska Viktoria”  (II edycja), 
- na spotkaniu z o. Karolem Lipińskim w Kieleckim Centrum Kultury w Kielcach, 
- na uroczystej mszy św. w kościele w Nowej Słupi w intencji bohaterów powstania 
styczniowego, 
- wspólnie z Wójtem na spotkaniu w Pałacu Prezydenckim w Warszawie. 
Poza tym, wraz z Panem Wójtem przygotowywała materiały na dzisiejszą sesję oraz w kaŜdą 
środę pełniła dyŜury w urzędzie gminy. 
 

Ad. pkt. 5 Sprawozdanie ze stany bezpieczeństwa i porządku publicznego w gminie w 

roku 2009 z udziałem przedstawiciela Komisariatu Policji w Łagowie. 
 

Sprawozdania dokonał kierownik Posterunku Policji w Nowej Słupi - asp. Sławomir  Gierek. 
Przedstawił zestawienia wyników prewencyjnych w porównaniu do roku ubiegłego, 
przestępstw (takŜe w wśród nieletnich), zdarzeń drogowych. Poinformował o programach 
realizowanych w celu poprawy stanu bezpieczeństwa na terenie gm. Nowa Słupia. Na 
zakończenie swojego wystąpienia podziękował wójtowi oraz radzie gminy za wsparcie 
finansowe przy zakupie radiowozu policyjnego. 
Podinspektor Ryszard Błasik – od niedawna Komendant Komisariatu Policji w Łagowie 
przedstawił swoją osobę jako funkcjonariusza policji. Następnie zwrócił się z prośbą o 
zakupienie i przekazanie Posterunkowi Policji w Nowej Słupi telefonu komórkowego 
(słuŜbowego) celem lepszego komunikowania się z funkcjonariuszami policji z tego terenu. 
Radiostacje w samochodach słuŜbowych policji nie są w dobrym stanie i często nie ma 
łączności. 
Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 
Radny pan Zenobiusz Nowiński zadał pytanie, czy zdaniem policji nie powinien być 
monitorowany Rynek w Nowej Słupi. On jako radny widzi taką potrzebę. 
Dodał, Ŝe z przedstawionych danych wynika, Ŝe nasza gmina w porównaniu do innych gmin 
jest raczej spokojnym miejscem. Zadał takŜe pytanie, czy u nas występują sprawy dotyczące 
narkotyków. 
Radny pan Ryszard Karpiński podziękował stróŜom prawa za wcześniejsze upominanie, a nie 
od razu karanie za wykroczenia drogowe uczestników targu w Rudkach. 
Radny pan Jan Marzec w nawiązaniu do swojego przedmówcy podniósł fakt braku parkingów 
przy placu targowym w Rudkach, czego powodem mogą być drobne wykroczenia, tzn. 
nieprawidłowe parkowanie samochodów. 
Pan Janusz Wieczorek – pracownik tut. urzędu podkreślił fakt dewastacji (szczególnie w 
porze nocnej) ośrodka sportowo-rekreacyjnego w Baszowicach i piecowiska w Nowej Słupi. 
Dlatego teŜ wnioskuje o szczególny nadzór tych miejsc w porze nocnej. 
Radny pan Leszek Kulpiński zapytał, czy w naszej gminie odnotowany był jakikolwiek 
przypadek posiadania narkotyków i czy ten problem jest przez policję szczególnie 
monitorowany. Poprosił takŜe o znalezienie przez policję sposobu na tzw. „piratów 
drogowych”, szczególnie w okolicy Szkoły Podstawowej w Jeziorku. 
Radny pan Adam Gałka odnosząc się do statystyki bezpieczeństwa w ruchu drogowym, 
podkreślił, Ŝe w czasie budowy drogi w miejscowości Stara Słupia jeden wykonany juŜ pas 
drogi pozostawał na jakiś czas z 15 cm. krawędzią, a powinien tam być odpowiedni spadek. 
TakŜe droga wojewódzka na odcinku Nowa Słupia – Miłocice jest bardzo niebezpieczna ze 
względu na zły stan jej nawierzchni. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Rafał Piasecki zaapelował do stróŜów prawa o mniej 
rygorystyczne działania w przypadkach nie posiadania dokumentów przez rolników w czasie 
jazdy traktorem. 
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Sołtys pan Jan Sitarski poprosił o pomoc w wyeliminowaniu samochodów cięŜarowych 
przekraczających prędkości dozwolone w terenie zabudowanym, szczególnie na odcinku 
Nowa Słupia – Łagów. Prosił o zamontowanie na tym odcinku radaru, lub znaku drogowego z 
ograniczeniem prędkości. 
Do powyŜszych wystąpień odniósł się aspirant Sławomir Gierek – Kierownik Posterunku 
Policji w Nowej Słupi. Wyjaśnił, Ŝe: 
- co do monitoringu Rynku w Nowej Słupi, to jak najbardziej jest za monitoringiem 
profesjonalnym. W chwili obecnej działa tu monitoring z trzema kamerami i sam miał okazję 
skorzystać z jego zapisów w celach słuŜbowych, 
- co do nadzoru obiektów wyŜej wymienionych, to w miarę moŜliwości będzie zlecał 
wykonanie takich czynności, 
- co do problemu narkotyków, to problem taki u nas istnieje. W celu ustalenia skali tego 
zjawiska i jego eliminacji tutejsza policja wspiera się pracownikami operacyjnymi z terenu 
Kielc celem lepszego działania i pewnej anonimowości funkcjonariuszy policji, 
- co do przekraczania prędkości, to mogą tylko wydać opinię o konieczności zamontowania 
tam wspomnianego znaku drogowego. Natomiast w ramach słuŜby tzw. „koordynowanej” 
będzie wysyłał tam policjanta z ruchu drogowego z nieoznakowanym radiowozem. 
Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz złoŜyła podziękowanie przedstawicielom policji 
za udział w sesji i za przedłoŜenie niniejszego sprawozdania. 
 

Ad. pkt. 6 Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej 

Słupi w 2009r.  
 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowej Słupi – pani Maria Kargol 
przedłoŜyła sprawozdanie z działalności w roku 2009, którego treść stanowi załącznik nr 3 do 
niniejszego protokołu.       
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Rafał Piasecki zadał pytanie, dlaczego nastąpił tak 
duŜy spadek (w porównaniu do 2008 r.) ilości dzieci objętych doŜywianiem w szkołach. 
Radny pan Jan Marzec zadał pytanie, od kogo zaleŜy terminowość wypłacania przez GOPS 
zasiłków rodzinnych. 
Udzielając odpowiedzi na te pytania pani kierownik wyjaśniła, Ŝe: 
- co do doŜywiania - jest to spowodowane min. spadkiem ilości osób ubiegających się o 
pomoc w powyŜszym zakresie. Osoby, które spełniają wymagania w tym zakresie, objęte są 
w pełni kompleksową pomocą, 
- co do terminowości wypłat zasiłków – terminy wypłacania zasiłków są określone w 
decyzjach. Wypłacane są one w dniach 25-29 kaŜdego miesiąca. 
Radny pan Zenobiusz Nowiński podkreślił, Ŝe jego zdaniem i wielu innych osób w tutejszym 
GOPS-ie są prowadzone złe metody obsługi interesantów. Z urzędu wmawia się niektórym, 
Ŝe nie przysługuje im pomoc, albo otrzymuje pomoc bardzo znikomą w kwocie 20 -40 zł.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Rafał Piasecki podkreślił, Ŝe nie zgadza się tak do 
końca z wypowiedzią swojego przedmówcy. Z terenu jego miejscowości, interesanci GOPS-u 
ubiegający się o pomoc rzeczową w postaci węgla wszyscy ją otrzymali.  
Odnosząc się do powyŜszych wystąpień pani kierownik wyjaśniła, Ŝe interesanci obsługiwani 
są na wysokim poziomie, otrzymują oni pełną informację i pomoc ze strony pracownika 
GOPS-u. Odchodzą niezadowoleni np. ci, którzy pracując za granicą i chcąc ukryć dochody 
próbują wyłudzić pieniądze z GOPS. 
Radny pan Leszek Kulpiński prosił kierownik o udzielanie pomocy interesantom w 
wypełnianiu dokumentów i stworzenie takiego miejsca, gdzie interesant nie będzie 
skrępowany mówić o swojej sytuacji Ŝyciowej.     
Pani kierownik wyjaśniła, Ŝe w miarę moŜliwości pracownicy pomagają i wyjaśniają jak 
wypełnić dany wniosek. Natomiast juŜ niedługo otrzymają dodatkowe pomieszczenia od 
urzędu gminy i problem obecnej ciasnoty się rozwiąŜe. 



 6 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Rafał Piasecki stwierdził, Ŝe dobrze by było, aby 
kierownik GOPS-u korzystała z opinii na temat danej osoby udzielonej przez sołtysa czy 
radnego jego miejscowości.  
Sołtys pani Jadwiga Kot podniosła, Ŝe ludzie narzekają na obecną panią kierownik GOPS-u, a 
dobrze wspominają byłą emerytowaną kierownik p. Marię Chrapała. 
Radny pan Adam Gałka zadał pytanie, czy spadek liczby osób korzystających z doŜywiania 
nastąpił w związku z przepisami prawnymi ograniczającymi dostęp do tej pomocy.   
Pani kierownik wyjaśniła, Ŝe to nie przepisy prawne, a tylko m.in. brak chęci rodziców takich 
dzieci w skompletowaniu wniosku o doŜywianie. Wszyscy, którzy złoŜyli kompletny wniosek 
i spełnili kryteria, otrzymali takie doŜywianie. 
Radna pani Ewa Pastuszyńska zadała pytanie, czy GOPS współpracuje z dyrektorami szkół w 
zakresie doŜywiania dzieci w szkołach. 
Pani kierownik odpowiedziała, Ŝe bardzo często korzysta z pomocy dyrektorów w tym 
zakresie. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior zadał pytanie, czy ktoś z sołtysów czy 
teŜ radnych mieli sygnały, Ŝe dany interesant ubiegał się o pomoc, a nie był załatwiony przez 
GOPS.  Bo z tego co wie, to ci, którzy się kwalifikują i złoŜą wymagane dokumenty, to 
zawsze otrzymują pomoc. 
Radny pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe zna takie przypadki (odwołania do SKO od 
decyzji GOPS-u), kiedy Samorządowe Kolegium Odwoławcze nie zgodziło się z decyzją 
GOPS-u. 
Pani kierownik stwierdziła, Ŝe otwarta jest na współpracę z radnymi i sołtysami. Jeśli mają 
pewne sugestie czy teŜ chcą omówić dany przypadek, chętnie zaprasza do swojego biura i na 
pewno się do nich odniesie.   
Radny pan Sylwester Kozłowski podkreślił, Ŝe praca GOPS-u jest bardzo cięŜka i Ŝe nigdy 
wszyscy w 100% wyjdą usatysfakcjonowani z GOPS-u. To trzeba wziąć pod uwagę. Podał 
przykład bardzo szybkiej interwencji GOPS-u i ocalenie tym Ŝycia mieszkańcowi Mirocic. 
Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz podziękowała pani kierownik za udział w sesji i 
przedłoŜenie niniejszego sprawozdania. 
 

Ad. pkt. 7 Podjęcie uchwał:  
 

• w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2010 rok 
 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz poinformowała, Ŝe projekty uchwał zostały 
omówione na połączonym posiedzeniu komisji Rady Gminy. 
 

Radny pan Zenobiusz Nowiński zadał pytanie, czemu miesiąc po przyjęciu budŜetu 
wprowadzane są juŜ do niego zmiany. Stwierdził, Ŝe nie widzi przesunięć z administracji na 
straŜe, dlatego teŜ będzie głosował przeciw wprowadzanym zmian do tego budŜetu. 
Skarbnik Gminy pani Marzanna Jop podkreśliła, Ŝe wprowadzane zmiany nie są w całości 
zaleŜne od decyzji Wójta, a tylko od otrzymywanych decyzji i funduszy z ministerstwa czy 
teŜ województwa. Zmiany wprowadzane do budŜetu są jak najbardziej zasadne i nie wynikają 
one z nieprawidłowości, a tylko z konieczności powstałych zmian. 
Innych pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały                          
Nr II/12/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r. w sprawie zmian w budŜecie 
gminy na 2010 rok. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 12 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Henryk Gąsior, p. Ewa Guz, p. Ryszard Karpiński, 
p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński,  p. Jan Marzec, p. Ewa 
Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, p. Jerzy Roman.                
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przeciw – 2 radnych: p. Adam Gałka, p. Zenobiusz Nowiński 
wstrzymało się – 0  

Nieobecny radny pan Jerzy Domański   
 

W wyniku głosowania uchwała Nr II/12/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r 
została przyjęta przy dwóch głosach przeciw. 

 

• w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 
 

Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały                          
Nr II/13/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r. w sprawie udzielenia pomocy 
rzeczowej. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior, p. Ewa Guz,           
p. Ryszard Karpiński, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński,  
p. Jan Marzec, p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał 
Piasecki, p. Jerzy Roman.                
przeciw – 0  

wstrzymało się – 0  

Nieobecny radny pan Jerzy Domański   
 

W wyniku głosowania uchwała Nr II/13/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r 
została przyjęta jednogłośnie. 

 

• w sprawie zaciągnięcia kredytu 
 

Poprawiony (dodano punkt określający ostateczny termin spłacenia kredytu) projekt niniejszej 
uchwały rozdała Skarbnik Gminy pani Marzanna Jop. Dokonała wprowadzenia do 
poprawionej wersji projektu niniejszej uchwały.  
Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały                          
Nr II/14/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r. w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 12 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Henryk Gąsior, p. Ewa Guz, p. Ryszard Karpiński, 
p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński,  p. Jan Marzec, p. Ewa 
Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, p. Jerzy Roman.                
przeciw – 2 radnych: p. Adam Gałka, p. Zenobiusz Nowiński 
wstrzymało się – 0  

Nieobecny radny pan Jerzy Domański.   
 

W wyniku głosowania uchwała Nr II/14/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r 
została przyjęta przy dwóch głosach przeciw. 

 

• w sprawie nie wyraŜenia zgody na wyodrębnienie w budŜecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki 
 

Wprowadzenia do niniejszego projektu uchwały dokonała Przewodnicząca Rady Gminy pani 
Ewa Guz. Wyjaśniła, Ŝe na komisjach radni pozytywnie zaopiniowali ten projekt uchwały, 
odrzucając tym samym projekt uchwały o wyodrębnieniu funduszu sołeckiego. W związku z 
powyŜszym w porządku obrad pojawiła się niniejsza uchwała. 
Radny pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe nadszedł najwyŜszy czas zaufać sołtysom i 
wyodrębnić taki fundusz sołecki. 
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Radny i zarazem sołtys sołectwa Bartoszowiny pan Kazimierz Pawlik stwierdził, Ŝe tworząc 
fundusz sołecki skorzystają z niego tylko duŜe sołectwa, a to byłoby złe rozwiązanie. 
Innych pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały                          
Nr II/15/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r. w sprawie nie wyraŜenia zgody 
na wyodrębnienie w budŜecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 13 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior, p. Ewa Guz,             
p. Ryszard Karpiński, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński,  
p. Jan Marzec, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki, p. Jerzy Roman.                
przeciw – 1 radny: p. Zenobiusz Nowiński. 
wstrzymało się – 0  

Nieobecny radny pan Jerzy Domański.   
 

W wyniku głosowania uchwała Nr II/15/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r 
została przyjęta przy jednym głosie przeciw. 

 

• w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania naleŜności cywilnoprawnych do 

których nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, przypadających 

Gminie Nowa Słupia lub jej jednostkom podległym, udzielania ulg w ich spłacaniu 

oraz wskazania organów i osób do tego uprawnionych 
 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonała Skarbnik Gminy pani Marzanna Jop.    
Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Ze względu na obszerność tekstu oraz ze względu na wcześniejsze jej przedłoŜenie w 
materiałach odstąpiono od odczytania niniejszego projektu uchwały.   
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 13 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior, p. Ewa Guz,           
p. Ryszard Karpiński, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński,  
p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki,              
p. Jerzy Roman.                
przeciw – 0  

wstrzymało się – 0  

Nieobecny radny pan Jerzy Domański oraz chwilowo radny p. Jan Marzec   
 

W wyniku głosowania uchwała Nr II/16/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r 
w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania naleŜności cywilnoprawnych do których 
nie stosuje się przepisów ustawy – Ordynacja podatkowa, przypadających Gminie Nowa 
Słupia lub jej jednostkom podległym, udzielania ulg w ich spłacaniu oraz wskazania organów 
i osób do tego uprawnionych została przyjęta jednogłośnie. 

 

• w sprawie przedłuŜenia obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i 

zbiorowe odprowadzanie ścieków obowiązujących dla Gminy Nowa Słupia oraz 

określenia górnej wysokości opłaty za odbiór ścieków dowoŜonych wozami 

asenizacyjnymi i ustalenia wysokości dopłat z budŜetu Gminy dla Zakładu 

Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej w Rudkach 
 

Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Ze względu na obszerność tekstu oraz ze względu na wcześniejsze jej przedłoŜenie w 
materiałach odstąpiono od odczytania niniejszego projektu uchwały.   
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
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Głosowanie: 
za – 13 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior, p. Ewa Guz,           
p. Ryszard Karpiński, p. Urszula Kozłowska, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński,  
p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki,              
p. Jerzy Roman.                
przeciw – 0  

wstrzymało się – 0  

Nieobecny radny pan Jerzy Domański oraz chwilowo radny p. Jan Marzec   
 

W wyniku głosowania uchwała Nr II/17/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r 
w sprawie przedłuŜenia obowiązywania taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków obowiązujących dla Gminy Nowa Słupia oraz określenia górnej 
wysokości opłaty za odbiór ścieków dowoŜonych wozami asenizacyjnymi i ustalenia 
wysokości dopłat z budŜetu Gminy dla Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej i Komunalnej w 
Rudkach została przyjęta jednogłośnie. 

 

• w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Nowa Słupia 
 

Radny pan Zenobiusz Nowiński poprosił o wyjaśnienie lokalizacji działek podanych w 
wykazie, a dotyczących miejscowości Nowa Słupia. 
Wyjaśnień powyŜszych udzielił pan Bogdan Miśkiewicz – inspektor ds. geodezji i gospodarki 
nieruchomościami. 
Innych pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały                          
Nr II/18/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r. w sprawie wyraŜenia zgody na 
wydzierŜawienie nieruchomości stanowiących własność Gminy Nowa Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 13 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior, p. Ewa Guz,             
p. Ryszard Karpiński, p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński,  p. Jan Marzec,                    
p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki,                
p. Jerzy Roman.                
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  

Nieobecny radny pan Jerzy Domański oraz chwilowo p. Urszula Kozłowska.   
 

W wyniku głosowania uchwała Nr II/18/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r 
została przyjęta jednogłośnie. 

 

• w sprawie ustalenia górnych stawek za usługi w zakresie usuwania i 

unieszkodliwiania stałych odpadów komunalnych – ODRZUCONA w wyniku 

głosowania 
 

Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz poinformowała, Ŝe na posiedzeniu stałych 
komisji ustalono, Ŝe stawki pozostaną na dotychczasowym poziomie.  
Poprosiła o wypowiedzi sołtysów odnośnie przedmiotowego projektu uchwały. 
Sołtys sołectwa Jeziorko pan Józef Świetlik prosił, Ŝeby urząd gminy sprawił, by wszystkie 
gospodarstwa miały kosze i wszyscy płacili za wywóz odpadów. 
Radny a zarazem sołtys sołectwa Bartoszowiny pan Kazimierz Pawlik twierdził, Ŝe aby tak 
było to gmina musi zlikwidować tzw. „igloo” wystawiane do po wsiach. 
Tego samego zdania był radny pan Adam Gałka. 
Sołtys sołectwa Skały pan Marian Dziółko podniósł fakt, Ŝe przez dwa miesiące nie były 
odbierane odpady i za te miesiące ludzie nie chcą płacić. 
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Sołtys sołectwa Pokrzywianka pan Sławomir Marzec poinformował, Ŝe na Górnej 
Pokrzywiance odpady nie były odbierane przez 4 miesiące. 
Sołtys sołectwa Jeleniów pani Halina Misiurka zgłosiła, Ŝe w Jeleniowie nagminnie ludzie 
zwracają kosze na odpady. 
Radny pan Sylwester Kozłowski twierdził, Ŝe musimy dąŜyć do tego, aby jak najwięcej osób 
zakupiło te kosze. Przypomniał, Ŝe w § 3 obowiązującej uchwały jest mowa o karach za nie 
udokumentowanie wywozu odpadów z własnego gospodarstwa. Trzeba to egzekwować. 
Sołtys sołectwa Dębno pan Stanisław Cisowski twierdził, Ŝe teraz to musi być tylko odgórne 
działanie gminy, aby urząd gminy sprawdził, kto nie posiada pojemników na odpady i ich 
ukarał. 
Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz równieŜ twierdziła, Ŝe tylko interwencja gminy 
moŜe przynieść oczekiwany skutek w tym zakresie.    
Sołtys sołectwa Sosnówka pan Jerzy Sitek twierdził, Ŝe gmina powinna powołać odpowiednią 
komisję do przeprowadzenia kontroli i nałoŜenia kar na tych, co nie posiadają pojemników na 
odpady. Komisja taka powinna składać się z pracownika gminy, policjanta i sołtysa. 
Radny pan Adam Gałka twierdził, Ŝe w trudnych przypadkach Ŝyciowych ludzi, których nie 
stać na zakup i opłaty za wywóz odpadów z własnego gospodarstwa,  gmina powinna wyjść 
im z pomocą.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Rafał Piasecki wyszedł z propozycją opracowania 
nowej uchwały odnoszącej się do procedur ściągania odpłatności za wywóz odpadów od 
indywidualnych gospodarstw, do obowiązku posiadania pojemników przez kaŜde 
gospodarstwo, a takŜe do sposobu i zasad odbierania przez firmę odpadów selektywnych 
posegregowanych juŜ w gospodarstwach. 
Pan Mariusz Łysek – przedstawiciel firmy EKOM z Siedlec, gm. Chęciny wyjaśnił, Ŝe śmieci 
nagromadzone w danym miesiącu, które nie zostały przez firmę sprzątnięte, zostaną usunięte 
w następnym miesiącu.  
Innych pytań czy teŜ uwag do niniejszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Ze względu na obszerność tekstu oraz ze względu na wcześniejsze jej przedłoŜenie w 
materiałach odstąpiono od odczytania niniejszego projektu uchwały.   
Przewodnicząca Rady Gminy pani Ewa Guz poddała pod głosowanie niniejszy projekt 
uchwały, w której podwyŜszono stawki za usługi w zakresie usuwania i unieszkodliwiania 
stałych odpadów komunalnych.   
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 0 
przeciw – 13 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior, p. Ewa Guz,             
p. Ryszard Karpiński, p. Urszula Kozłowska, p. Leszek Kulpiński,  p. Jan Marzec,                    
p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał Piasecki,                
p. Jerzy Roman. 
wstrzymało się – 0  

Nieobecny radny pan Jerzy Domański oraz chwilowo p. Sylwester Kozłowski.  
 

W wyniku głosowania projekt uchwały Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r.           
w sprawie ustalenia górnych stawek za usługi w zakresie usuwania i unieszkodliwiania 
stałych odpadów komunalnych został odrzucony jednogłośnie. 

 

• zmieniająca uchwałę Nr V/40/08 z dnia 7 października 2008r. w sprawie uchwalenia 

„Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Nowa Słupia” 
 

Wprowadzenia do niniejszego projektu uchwały dokonała pani Justyna Górecka, pracownik 
urzędu gminy. 
Sołtys sołectwa Sosnówka pan Jerzy Sitek zadał pytanie, czy jeśli wniosek o dofinansowanie 
utylizacji eternitu wpłynie do gminy po 15 marca, to gmina go przyjmie. 
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Pani Górecka udzielając odpowiedzi wyjaśniła, Ŝe ta data jest wyznaczona tylko pod kątem 
posiadania przez gminę informacji o ilości metrów kwadratowych eternitu przeznaczonego do 
utylizacji w tym roku i pod kątem wnioskowania do Powiatu o 40% współfinansowanie 
kosztów utylizacji eternitu. Jeśli ktoś po tym terminie złoŜy wniosek będzie on tak jakby na 
liście rezerwowej. 
Innych pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały                          
Nr II/19/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r. zmieniającej uchwałę                    
Nr V/40/08 z dnia 7 października 2008r. w sprawie uchwalenia „Programu usuwania 
wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Nowa Słupia”. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 radnych: p. Marian Borowiecki, p. Adam Gałka, p. Henryk Gąsior, p. Ewa Guz,             
p. Ryszard Karpiński, p. Urszula Kozłowska p. Sylwester Kozłowski, p. Leszek Kulpiński,       
p. Jan Marzec, p. Zenobiusz Nowiński, p. Ewa Pastuszyńska, p. Kazimierz Pawlik,  p. Rafał 
Piasecki, p. Jerzy Roman.                
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0  
Nieobecny radny pan Jerzy Domański.   
 

W wyniku głosowania uchwała Nr II/19/10 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 5 marca 2010r 
została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. pkt. 8 Interpelacje i zapytania radnych 
 

Radny pan Kazimierz Pawlik zgłosił fakt niskiego ciśnienia na wodociągu w Bartoszowinach 
w czterech ostatnich gospodarstwach do niego podłączonych. 
Radny pan Adam Gałka zwrócił się z prośbą o przedstawienie porozumień na dostarczenie 
wody dla gminy Nowa Słupia. Chce wiedzieć jak jesteśmy zabezpieczeni w wodę. 
Radna pani Ewa Pastuszyńska zadała pytanie, czy nie moŜna byłoby ponownie uruchomić 
ujęcia wody z lasu na ulicy Świętokrzyskiej do celów awaryjnych. 
Do powyŜszych wystąpień odniósł się kierownik Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej i 
Komunalnej w Rudkach pan Andrzej Romański.  
Wyjaśnił, Ŝe: 
- niskie ciśnienie na wodociągach spowodowane jest głównie stratami wody poprzez róŜnego 
rodzaju wycieki. W okresie rozmarzania gruntu, wszystkie wodociągi wykonane w latach 60 i 
70 ubiegłego stulecia naraŜone są na awarie poprzez rozszczelnianie,   
- co do poprawy ciśnienia na wodociągu w Bartoszowinach, to nie ma technicznych 
moŜliwości jego zwiększenia ze strony gm. Bieliny. Natomiast jest taka moŜliwość po naszej 
stronie poprzez zakup urządzenia, które montuje się na sieci wodociągowej i ono podtrzymuje 
ciśnienie do 4 atmosfer. Jest to dość kosztowna inwestycja, 
- co do zbiornika wody na ulicy Świętokrzyskiej koło „Emeryka” to nie da się przywrócić 
ujęcia z lasu ze względów sanitarnych, 
- są porozumienia na dostarczenie wody z sąsiednimi gminami jak: Łagów, Bieliny, 
Bodzentyn. 
Radny pan Ryszard Karpiński stwierdził, Ŝe to dobrze, iŜ pan Romański wyjaśnił przyczyny 
chwilowych braków wody. Jak się okazuje, jest grono ludzi, którzy chodzą i rozpowiadają, Ŝe 
brakuje wody, gdyŜ gmina nie zapłaciła gm. Łagów za dostarczenie wody. 
Radny pan Leszek Kulpiński podniósł następujące sprawy: 
- problem z ustaleniem spotkania z panem Ślizem - projektantem dokumentacji na budowę 
kanalizacji dla m-ci Jeziorko i Dębno, 
- wystosować odpowiednie kroki do Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich o 
poprawę nawierzchni drogi Nowa Słupia – Bodzentyn, 
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